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Terugblik 
2023 is voorbij. Dat terwijl de akkerbouw nog volop op het land 
bezig is om de laatste gewassen, onder bizarre omstandigheden 
gerooid te krijgen. Een kapitaal dat nog op het land staat dat hard 
nodig is om de oogst dit jaar als succesvol te kunnen 
bestempelen, maar waar de structuur van het land ook een 
kapitale dreun krijgt. 2023 bewijst maar eens te meer dat de 
natuur z’n eigen gang gaat. 
We kwamen uit rond de 1.200 mm neerslag totaal, ten opzichte 
850 mm als langjarig gemiddelde. Het was dan ook enorm 
groeizaam, maar de oogst van zowel granen als rooigewassen 
viel voor (grote) delen, zowel letterlijk als figuurlijk, in het water. 
Behoud van sturingsmogelijkheden op en rond het land blijven 
keihard nodig. Dat laat 2023 maar weer eens zien. 
Voor de pluimveesector heeft nagenoeg geheel 2023 het 
vogelgriepvirus de markt bepaald. Bij de herkauwers heeft het 
Blauwtong-virus in grote delen van het land forse impact gehad. 
Gelukkig valt dat bij ons in de regio relatief mee. 
 
Zou 2023 het jaar moeten zijn van herstel van vertrouwen tussen 
de minister van LNV en de sector, blijkt dat nu verder weg dan 
ooit. Na eerst een gigantische extra administratieve last bij het 
invullen van de GDI, kwam vervolgens het niet kunnen of willen 
sluiten van een landbouwakkoord. Nadat we eerder derogatie al 
kwijt waren, kwam daar nu, voor het sluiten van de markt, de 
minister nog even met het aanwijzen van de Nutriënt 
Verontreinigde gebieden. Een extra korting op stikstof die meteen 
komend jaar, maar vooral in 2025 veel impact gaat hebben. En als 
klap op de vuurpijl kwam de minister met het bericht dat er niet 
genoeg geld is voor het uitbetalen van de eerder toegezegde 
basispremie en eco-regelingen vanuit het GLB. Dat raakt u, dat 
raakt ons allen en daar is het laatste woord nog niet over gezegd. 
Onacceptabel volgens ons! 
Wij zijn woest over deze gang van zaken en vinden ons 
regiobestuur hierin nadrukkelijk aan onze zijde.  
 
Positief lijkt de verkiezingsuitslag, waarin een pas op de plaats en 
de roep om realisme gehoor heeft gekregen. 
We zijn benieuwd wat de nu lopende onderhandelingen de 
komende jaren voor ons betekenen. Wat zeker is, is dat een 
sterke belangenbehartiging op elke bestuurlijk niveau onveranderd 
belangrijk blijft! 
Dat doen we graag en hopen op uw steun te kunnen blijven 
rekenen! 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Zoals u van ons gewend bent, geven we in de 
eindejaarsnieuwsbrief een overzicht van waar we ons als LTO 
Noord-afdeling Oost Achterhoek het afgelopen jaar mee bezig 
gehouden hebben.  
 
Ik wens u en uw familie, namens het bestuur, een heel gezond 
en succesvol nieuw jaar! 

Stefan te Selle 
 

 
Convenant dierwaardige veehouderij 
Op 15 november is er een ledenavond geweest over het 
convenant Dierwaardige veehouderij. De bedoeling hiervan is 
dat het in de plaats komt van het aangenomen amendement 
van de PvdD. Toenmalig minister Schouten heeft destijds 
tevergeefs dit amendement heel duidelijk afgeraden en ook alle 
inzet van onder andere LTO richting de Eerste en Tweede 
Kamer heeft helaas niet mogen baten. Het amendement is 
aangenomen. In tegenstelling tot een motie, moet de minister 
een aangenomen amendement uitvoeren. Wel heeft Schouten 
weten te regelen dat er, als alternatief voor het amendement, 
door de verschillende partijen een convenant opgesteld mag 
worden. 
 
LTO heeft, samen met onder andere AJK, POV, de biologische 
boeren en enkele andere belangenbehartigers, zitting in een 
stuurgroep die tot dit convenant moet komen. Maar daarnaast 
zitten er bijvoorbeeld ook het CBL, de dierenbescherming,  
Caring Farmers en de Vets in deze stuurgroep. 
 
Met een breed scala aan organisaties in deze stuurgroep, die 
uiteenlopende inzichten hebben en ook verschillende belangen 
dienen, maakt het geheel tot een moeizaam en stroperig 
proces, waarin soms ook de meest bizarre voorstellen op tafel 
komen. 
 
Er is dus echter wel een dringende noodzaak om tot dit 
convenant te komen, omdat anders op 1 juli 2024 het 
amendement van de PvdD in werking treedt en dan zijn we nog 
veel slechter af. Maar ook van dit convenant gaan we niet 
vrolijk worden. 
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Namens LTO heeft Ria Derks deze avond een inkijkje gegeven in 
het reilen en zeilen van deze stuurgroep. Vanuit de agrarische 
sector wordt er dan ook sterk ingezet op het realistisch proberen 
te maken van alle voorstellen die op tafel liggen. Daarnaast, en 
dat is minstens net zo belangrijk, wordt er ook sterk gehamerd op 
zaken zoals gelijk speelveld binnen Europa, het verdienmodel en 
het op orde zijn van de vergunningverlening. 
Vanwege de verschillen tussen de diverse sectoren heeft iedere 
sector zijn eigen overlegtafel. Het geheel is echter wel met 
dezelfde organisaties. Vanuit de varkenssector is er door middel 
van het coviva een document op tafel gelegd dat als input dient 
voor het convenant. 
 
Het hierboven beschreven proces geeft een goede weergave van 
waar je zoal mee te maken hebt als het op dierenwelzijn aankomt. 
Inmiddels zijn we maandag 11 december ingehaald door de 
actualiteit. Het convenant komt er (voorlopig) niet. Vanwege de 
demissionaire status van het kabinet kunnen er geen financiële 
afspraken worden gemaakt, daarnaast ligt de vergunningverlening 
nagenoeg stil. 
 
Omdat het amendement nog steeds in de wet zit, heeft de minister 
een nota van wijzigingen opgesteld en naar de Tweede Kamer 
gestuurd. Deze nota moet ervoor zorgen dat het amendement uit 
de wet gaat. Of dat gaat lukken is nog afwachten. De inhoudelijke 
kant van het concept-convenant wordt (nu nog) niet 
bekendgemaakt. Dit om te voorkomen dat er wilde verhalen de 
ronde gaan doen en er cherry picking plaats gaat vinden. 
 
Al met al is het nu nog onduidelijk hoe het verder gaat, met andere 
woorden: wordt vervolgd….. 

André Ormel 
 
 

Ontwikkeling STIVAS 
De Stichting ter Verbetering van de Agrarische Structuur (STIVAS) 
in Winterswijk heeft de afgelopen jaren niet veel ten uitvoer 
gebracht. Er is geen kavelruiling geweest waarbij deze stichting 
betrokken is geweest. In 2014 bij de grote kavelruil in Winterswijk-
Oost heeft de stichting voor het laatst een rol gespeeld. De 
huidige leden in de STIVAS-commissie hebben ook aangegeven 
ermee te willen stoppen. Er mag dan wel geen uitvoering zijn 
geweest, er zijn jaarlijks altijd wel kleine plichtplegingen te doen. 
In overleg is besloten om de stichting in ruste te laten en de 
rekening en de middelen die de stichting heeft onder te brengen 
bij LTO Noord-afdeling Oost-Achterhoek. De rekeningen komen in 
beheer van de penningmeester en worden ook gelabeld als 
STIVAS-gelden. Ze blijven ook alleen beschikbaar voor het doel 
van de stichting. Mocht er vraag komen naar inzet van de gelden, 
dan kan dat ook. Hoe we de stichting verder invullen is nog niet 
bekend. Mocht er behoefte zijn aan kavelruiltransacties waarin de 
STIVAS een rol kan spelen, spreek de LTO Noord-commissie 
Winterswijk dan aan. 

Rudie te Selle 
 
 

Aanpak vitaal Platteland Winterswijk 
Op dit moment bevindt het proces zich in een “herijking”. 
Aanleiding hiervoor was dat de deelnemende partijen, waaronder 
ook wij vanuit de landbouw, het trage proces en gekozen traject in 
twijfel trokken. Er werden meer en meer personen en bureaus 
extern betrokken wat ervoor zorgde dat er twijfels ontstonden over 
wat er met onze inbreng zou gebeuren en dat de uitkomst te ver 

van ons af zou staan. Er worden nu door de projectleider en de 
voorzitter (Paul van Erkelens) van het gebiedsteam individuele 
gesprekken gevoerd met de deelnemers.  
 
Ook het WCL heeft in de herijking een stem, omdat nagenoeg 
iedereen uit het WCL ook in het gebiedsteam zit. Ondertussen 
zijn we met de vierde projectleider bezig in het traject, nu 
werken we met Gert-Jan Braas vanuit het WRIJ. Het is een 
veelzijdig traject, waarin langzaam maar zeker duidelijk wordt 
wat een ieder in te brengen heeft. Maar de duidelijkheid 
waarnaar je zoekt, is er nog niet. 

Rudie te Selle 
 
 
Informatieavond over omgang met Omgevingswet 
Op 1 januari 2024 treedt de Omgevingswet in werking. Om 
hierop voorbereid te zijn, werd er eind november 2023 voor alle 
afdelingsbestuurders uit Overijssel en Gelderland een 
informatieavond georganiseerd.  
 
Met de Omgevingswet wil de overheid initiatieven, zoals het 
bouwen van huizen, stallen of windmolens gemakkelijker 
maken via één online loket. Ook is het de bedoeling om de 
betrokkenheid van burgers en ondernemers bij de ontwikkeling 
van de leefomgeving te vergroten. Het is de bedoeling dat er 
straks meer inbreng vooraf plaatsvindt en minder toetsing 
achteraf, zoals dat nu gebeurt. 
 
Voor iedereen geldt, lees goed wat er in de gemeentelijke 
visies staat, want aan die hoofdlijnen kan jouw individuele 
ondernemersplan straks getoetst worden. 
 
Op deze avond is aan ons een aantal tips meegegeven hoe 
met deze verandering om te gaan. De strekking was vooral: 
probeer zoveel mogelijk vroegtijdig mee te praten en mee te 
denken. Hierbij is het goed en regelmatig contact hebben met 
mensen van de gemeente zeer belangrijk. Dit zullen we vanuit 
de verschillende commissies dan ook zo goed mogelijk blijven 
doen en waar mogelijk verbeteren. 

Mark Wenneger 
 
 

Informatieavond opwek duurzame energie agrarische 
sector in Aalten 
Op 14 november organiseerde LTO Noord een inspiratieavond 
voor agrarische ondernemers die in het teken stond van 
kansen rondom het opwekken van energie. Ondanks dat er 
netcongestie is, zijn er wel degelijk mogelijkheden in de 
gemeente Aalten. Tijdens deze avond kwamen de 
mogelijkheden aan bod hoe je als agrarisch ondernemer toch 
stroom kunt opwekken in netcongestiegebied. Deze 
informatieavond is onderdeel van het project Gebiedsaanpak 
agrarische energie Aalten. 
 
Naar aanleiding van een onderzoek door LTO Noord, waarin 
we de potentie van zonnepanelen bij agrarische ondernemers 
onderzochten, heeft de gemeente Aalten besloten geen tender 
uit te schrijven voor nieuwe zonneparken. 
In plaats daarvan heeft de gemeente LTO Noord gevraagd 
agrarische ondernemers in de gemeente onafhankelijk te 
adviseren over energiebesparing en energie-opwekken. Wat 
zijn de mogelijkheden en wat staat daar (financieel) tegenover? 
Wilt u meer weten over het huidige energieproject in Aalten en 
welke stappen u nog kunt zetten op uw eigen bedrijf, dan kunt 
u zich aanmelden voor een bedrijfsbezoek. Rients Hijma 

https://www.bedrijven-uittreksel.nl/bestellen?kvk_nummer=41039318&q=stivas+winterswijk
https://www.bedrijven-uittreksel.nl/bestellen?kvk_nummer=41039318&q=stivas+winterswijk
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projectleider Energie, telefoonnummer 06-14874392. Deelname 
aan het project is gratis. 

Gerben Obbink 
 

 
Realisatie Beekherstel Beurzerbeek benedenloop (buurtschap 
Meddo bij Winterswijk) 
Het waterschap is bezig met de voorbereidingen van dit project 
dat een onderdeel is van aanpassingen aan de Groenlose Slinge 
stroomopwaarts tot aan de Duitse grens. Vanuit de kaderichtlijn 
water worden eisen gesteld aan de waterkwaliteit. Het betreft dan 
zowel natuurkwaliteiten als ook chemische kwaliteit. 
Het gaat hier om een traject van ongeveer drie kilometer met 
daarin een viertal stuwen. Eén van de eisen is dat deze stuwen 
voor vissen passeerbaar moeten worden. Verder is dit deel ooit in 
de ruilverkaveling te groot en te diep aangelegd. Dit heeft onder 
andere tot gevolg gehad dat deze beek een erg drainerende 
werking heeft, wat leidt tot droogte van aanliggende percelen. 
Momenteel is dit echter niet van toepassing. Verder bevat de beek 
te vaak en te veel stilstaand water, wat mede ervan de oorzaak is 
dat de kwaliteit achteruitgaat.  
De aanpassingen bestaan uit: 

− Het verondiepen van de beek tot ongeveer de hoogte van de 
huidige stuwen. 

− Het versmallen van het stroomgedeelte in het seizoen. 

− Aanplant van de noordzijde van de beek wat moet leiden tot 
minder lichtinval op het water en minder onderhoud van de 
beek.  

Om voor ons als commissie LTO Noord Winterswijk duidelijk te 
hebben wat de gevolgen gaan zijn voor leden die hun 
bedrijf/grond hebben in het gebied, zijn er meerdere gesprekken 
geweest en zijn informatiebijeenkomsten voor geïnteresseerden 
en belanghebbende bezocht.  
Onze inzet richt zich op:  

− Goede en duidelijke communicatie richting grondeigenaren/  
-gebruikers  

− Vernatting niet mag leiden tot dusdanige schade aan oogst of 
(grond)water in kelders  

− De huidige piekafvoer van water blijft om ook in de toekomst 
geen overstromingen te hebben 

− Uitstel van aanleg beplanting op de noordoever in afwachting 
van het ontstaan van de nieuwe situatie om dan te bepalen of 
het nog nodig is. 

In het aankomende jaar gaan we ook in gesprek om te horen waar 
we nu staan ten aanzien van de natuurkwaliteit van het water en 
de chemische kwaliteit. We worden als agrariërs keer op keer om 
de oren geslagen met extra maatregelen die ons vak bemoeilijken 
maar wat is nu de werkelijke situatie in Winterswijk? Van daaruit 
kunnen we bekijken waar we invloed op hebben en waar we 
afhankelijk zijn van derden ten aanzien van de waterkwaliteit. U 
kunt dan denken aan rioolzuivering en riooloverstorten, Duits 
water, dat ons gebied instroomt, natuurlijke bronnen van stikstof 
en/of fosfaat, die in het oppervlaktewater terecht komen en water 
dat afkomstig is vanuit bebouwd gebied.  
 
Verder zullen er in de komende jaren nog verschillende 
deelprojecten opgestart gaan worden in de gemeente Winterswijk. 
Dus houd ogen en oren open en heeft u vragen of twijfels, neem 
dan contact op met het waterschap en/of met ons. 

Arjan Tolkamp 
 

 
Gesprek wethouders en ambtenaren gemeente Oude 
IJsselstreek 
In november hebben we een gesprek gehad met wethouders en 

enkele ambtenaren van de gemeente Oude IJsselstreek.  
Onderstaande punten zijn besproken: 
 
Bermenbeheer 
Dit onderwerp is in april ook besproken maar vanuit de 
gemeente wilden ze graag de stand van zaken delen. De 
gemeente is niet blij met agrariërs die de berm maaien. Vanuit 
de gemeente gaan ze hierover met de betreffende agrariërs in 
gesprek. 
Vanuit onze kant hebben we aangegeven dat kruisingen soms 
erg onoverzichtelijk zijn en gevaarlijke situaties kunnen 
opleveren door dit bermenbeheer.  
Ook groeit er Jacobskruiskruid. Hierover kun je een melding 
van maken bij de gemeente. 
 
Nationaalprogramma landelijk gebied. 
Industrie, natuur, recreatie, wonen, energie en infra hebben 
een gemene deler. Ze hebben allemaal landbouwgrond nodig. 
De gemeente ziet dit niet als een probleem. 
 
Landschapsfonds  
Er is nog geld in deze pot en de gemeente heeft ons gevraagd 
om dit te vermelden in deze nieuwsbrief. Dit geld kan 
bijvoorbeeld gebruikt worden voor het aanleggen van een 
singel. 
 
Uitnodigingskader wonen  
Wij zijn blij met de nieuwe regeling Ruimte voor ruimte. 
Inleveren van 750 m2 sloopmeters is ook afgeschaft. Huizen en 
andere activiteiten mogen geen belemmering voor agrarische 
bedrijven zijn. 
Nadeel voor aanleg van natuur kan men ook punten krijgen om 
huizen te bouwen.  
Vanuit onze commissie hebben we onze zorgen geuit over de 
PAS-melders.  
 
Verkeersmaatregelen 
Er is de laatste tijd een aantal verkeersdrempels in het 
buitengebied geplaatst en we hebben aangegeven dat deze 
lastig zijn te nemen voor landbouwmachines. De wethouder 
heeft wel aangegeven dat ze zeer terughoudend zullen zijn met 
het plaatsen. 
 
Omgevingstafel 
Een ambtenaar heeft ons uitgelegd wat een omgevingstafel is. 
Je kunt bij de omgevingstafel voorstellen indienen. Naar 
aanleiding van het voorstel wordt je uitgenodigd voor een 
overleg. In dit overleg, waarbij de initiatiefnemers aanwezig 
mogen zijn, worden plannen besproken die niet passen binnen 
de regels van een bestemmingsplan. Of plannen waarbij 
meerdere vakgebieden betrokken zijn en het handig is om te 
weten wat de gemeente vindt van die plannen, voordat er een 
officieel traject wordt gestart. 

André Wikkerink 
 
 
Wijziging emailadres afdeling 
Per 1 januari 2024 hebben wij als afdeling een nieuw e-
mailadres. Alle LTO Noord-afdelingen ontvangen een andere 
e-mailadres om meer uniformiteit te krijgen. Het kan 
voorkomen dat e-mail van onze afdeling, met ons nieuwe e-
mailadres, gezien wordt als SPAM. Wilt u de komende tijd uw 
SPAM-box in de gaten houden?  
Ons nieuwe emailadres is: oost-achterhoek@ltonoord.nl.
             Liesbeth Prinsen 

mailto:oost-achterhoek@ltonoord.nl
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Belangenbehartiging LTO Noord-afdeling Oost 
Achterhoek 2023 
Oost-Achterhoek Algemeen 

• In februari was onze ALV bij de WOPA. Hierbij werd Rudie 
te Selle herkozen voor een periode van vier jaar. 

• In april hebben we met bestuur- en commissieleden een 
geslaagde bijeenkomst gehad met betrekking tot de rollen 
en verwachtingen van elkaar. Samen doen we de goede 
dingen en doen we er écht toe! 

• In november was onze ledenavond waarbij we werden 
bijgepraat over het proces van het convenant Dierwaardige 
veehouderij. 

• Er is veelvuldig en nauw contact met het regiobestuur over 
thema’s die in onze afdeling en regio spelen. 

• Regelmatig overleg over Gelders Maatregelen Stikstof in 
het Gelderse Landbouw Collectief en het gebiedsproces 
Achterhoek. 

• Luisterend oor. Evenals onze collega's in de andere 
gemeentes proberen we àltijd een luisterend oor te bieden, 
ook als men het oneens is met het landelijk beleid. 

Gemeente Aalten 

• Biodiversiteitsplan. Overleg met diverse politieke partijen 
om dit plan aangepast te krijgen, zodat het beter aansluit bij 
de praktijk.  

• Zomerbijeenkomst LTO Noord Aalten bij de familie Keuper 
met boerengolf en barbecue. 

• Afvaardiging vanuit LTO in het DB van het SAAP. 

• Werkbezoek college B&W Aalten bij de familie Van 
Schijndel. Bijpraten over actuele zaken bij onze leden en 
rondleiding over het bedrijf. 

• Overleg met de gemeente over de Regeling Stikstof 
depositie in het bestemmingsplan. Met de Regeling Stikstof 
van de gemeente komt een groot aantal bedrijven in de knel 
met de NB-vergunning of PAS-melding. LTO heeft het 
initiatief genomen om hier een oplossing voor te zoeken die 
ook juridisch overeind blijft. 

• Huiskamerbijeenkomsten zijn er geweest in Lintelo en 
Barlo. Op beide bijeenkomsten was Harold Zoet, voorzitter 
regio Oost, aanwezig. 

• Overleg Stichting Praktijkonderwijs Agrariërs  met 
Schaersvoorde om te komen tot een betere invulling van de 
praktijklessen voor het Groen onderwijs. 

• Afgelopen jaar zijn er diverse percelen geruild door Frans 
Baack, onze kavelruil coördinator, bereikbaar op 
telefoonnummer 06-10309155. 

• Overleg met diverse partijen over het vervolg op het 
voorkomen van grootschalige zonneparken en afstemming 
van het project “Gebiedsaanpak agrarische energie Aalten”. 

• Fietstocht “De boer op” georganiseerd in het buitengebied 
van Aalten. 

• LTO Noord is betrokken bij het 
KeurmerkVeiligBuitenGebied in Aalten. 

• Uitvoering project Ondersteuning van de toekomstige 
generatie boeren in de gemeente Aalten vanuit de oude 
CBTB-gelden. Bij het behalen van een trekkerrijbewijs 
€ 250 en bij een bedrijfsovername € 1.000.  

• Veel contact met het AJK. 

• Het jaarlijkse scholenproject om de groepen 7 en 8 van de 
basisscholen te laten zien wat er gebeurt op een boerderij.  

• Overleg met provincie en Cumela om te zorgen dat het 
landbouwverkeer op de N318 kan blijven rijden. 

 
 

Gemeente Oost Gelre 

• Verkeer. De gemeente heeft  een onderzoek gestart naar 
onveilige verkeerssituaties en organiseerde bijeenkomsten 
daarover in alle kernen. Hierbij hebben we als commissie 
onze input geleverd.  

• Oversteek N18. Inzet voor een veilige oversteek tussen 
Groenlo en Lievelde en deelname in gemeentelijke 
overleggroep. 

• Omgevingsvisie. Dit jaar hebben we twee schriftelijke 
reacties verstuurd (in februari en juni) op de ontwerp-
omgevingsvisie. We hebben onze input geleverd tijdens 
een discussieavond voor inwoners en we hebben hier 
overleg over gehad met het college. 

• Veilig Buitengebied. Deelname aan de gemeentelijke 
werkgroep Veilig Buitengebied. 

• Piekbelasters. De MOB verzocht in onze gemeente om de 
vergunningen van ‘piekbelasters’ in te trekken. We hebben 
contact gezocht met deze bedrijven en de provincie en 
onze bijdrage geleverd aan het organiseren van een 
bijeenkomst. 

• Kavelruil. Project loopt en enkele ruilingen zitten nog in 
het vat. 

• Deltaplan Agrarisch Water. Succesvol project (circa 30 
stuwtjes gerealiseerd). Het project krijgt nu een vervolg en 
gaat GLB Pilot Lievelde/Vragender heten. Onder andere 
de waterkwaliteit wordt meegenomen in dit project. 

• Pilot aanvalsplan Landschap. Project van gemeenten en 
provincie. Wij hebben ons teruggetrokken uit de 
projectgroep vanwege de hoeveelheid projecten en beleid 
waarbij de doelen elkaar overlappen. 

• Overleg met college. Ook dit jaar is er weer een regulier 
overleg geweest met het college van B&W. Onder andere 
is gesproken over droogtemaatregelen, onderhoud 
landschapselementen en scheefgroei OZB. 

• Verkoop provinciale gronden Batsdijk. De provincie 
heeft in september enkele natuurterreinen aan de Batsdijk 
te koop aangeboden. Wij hebben in een brief onze 
bedenkingen geuit en onze zorgen uitgesproken over 
onder andere de bestemmingsplanwijziging naar ‘natuur’. 

 

Gemeente Oude IJsselstreek 

• Afgelopen jaar hebben we in het voorjaar en najaar 
overleg gehad met het college. In april hebben gesproken 
over: Het is landelijk beleid dat de vervuiling vanuit 
riooloverstorten ook voor rekening komt van de landbouw. 
Wij hebben gevraagd hoeveel overstorten er zijn in de 
Oude IJsselstreek. Dit bleken er 60 te zijn. Hierbij worden 
we nog geïnformeerd welke gezamenlijk voor regen en 
riool zijn. Landelijk moeten we ook weten wat deze extra 
vervuiling ten nadele van de landbouw betekent. Dit punt 
loopt nog.  
Ook is er gesproken over de stand van zaken het Zwarte 
Veen. Er is uitgelegd hoe wij als LTO Noord buitengesloten 
en gepasseerd zijn bij de besluitvorming en de uitvoering 
van het gehele project. Op geen enkele wijze kunnen wij 
meegaan in de besluitvorming zoals het college het nu 
uitvoert. Het college stelt dat alleen actieve boeren er 
moeten blijven, maar de regels die er gaan gelden zijn 
voor normale agrarische omstandigheden niet in te 
passen. In de Vennebulten zal drie hectare bos moeten 
verdwijnen, omdat hier plek moet komen voor heide.  
Er is ook gesproken over Uitnodigingskader Wonen. LTO 
Noord vindt dat er veel te weinig mogelijkheden benut 
worden om oude gebouwen om te zetten voor bouwkavels.  
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• De gemeente komt nog vóór de zomer met een concept, dat 
voor de partijen dan ter inzage zal liggen. Is afgerond.  
Het laatste punt op de agenda ging over het bermbeheer. De 
gemeente streeft een ecologisch bermbeheer na. Dat wil 
zeggen: afvoeren en verschralen, maar soms ook alles laten 
staan. De wethouder geeft aan dat er veel bermen gemaaid 
worden door agrariërs. Met deze mensen zal op den duur een 
gesprek volgen. Als LTO Noord hebben we er begrip voor dat 
ondernemers de bermen maaien, voornamelijk om 
ongewenste kruiden en afval te voorkomen. Daarnaast 
hebben we de gemeente laten weten dat ook particulieren 
enorm veel bermen maaien bij hun opritten. Als de landbouw 
hiervoor op de vingers wordt getikt, dan moet dit ook bij deze 
particulieren worden gedaan.  

• Zomeravondexcursie naar een melkgeitenhouderij. We waren 
dit jaar te gast bij de familie Elshof in Vethuizen We werden 
gastvrij ontvangen en kregen een rondleiding op het bedrijf. 

• Aanleg middenspanningskabel van Ulft naar het 
industrieterrein Hofskamp 3 in Varsseveld. Liander moet met 
de kabel door grond van agrariërs en burgers en heeft een 
werkbreedte nodig van 20 meter. We weten uit ervaring 
(vitensleiding) dat een dergelijke aanleg nog jaren effect heeft 
op de bodem. Als LTO Noord hebben we daarom alle 
belanghebbende benaderd en voor wie het wilde, hebben we 
een avond belegd om samen te bekijken hoe we hiermee 
omgaan. Een kleine werkgroep heeft overleg gehad met 
vertegenwoordigers van Liander en uitvoerende organisaties. 
Liander gaat naar aanleiding van deze vergadering nog 
enkele punten intern overleggen en komt daarna weer terug 
bij de werkgroep. Er zijn nog diverse gesprekken geweest 
maar het is nog niet helemaal afgerond. 

• Ook nemen we deel in een aantal commissies, onder andere 
de Plattelandsraad. In deze commissie wordt er gewerkt aan 
een nieuwe opzet van de Plattelandsraad Veiligheid 
Buitengebied. 

Gemeente Winterswijk 

• WCL: Enkele bestuursleden vanuit Winterswijk hebben zitting 
in het WCL-bestuur. De stichting stelt zich ten doel een 
bijdrage te leveren aan te formuleren en uit te voeren beleid 
voor behoud, herstel en ontwikkeling van het buitengebied van 
Winterswijk. Belangrijke zaken zijn onder andere Vitaal 
Platteland en de Gebieds Gerichte aanpak. Er is afgelopen 
jaar een nieuw logo in gebruik genomen en ook Jong WCL is 
inmiddels goed ingeburgerd en levert zo tevens verjonging.  

• Gebiedsgerichte Aanpak Winterswijk: De provincie 
Gelderland, Waterschap Rijn en IJssel, Stichting WCL, met 
goede vertegenwoordiging vanuit LTO Noord, en de 
gemeente Winterswijk hebben vorig jaar een doorstart  
gemaakt met de Gebiedsaanpak Vitaal Platteland Winterswijk. 
Voor de gebiedsaanpak hebben we een gebiedsteam en een 
bestuurlijke gebiedstafel ingericht. Doel is een 
toekomstbestendig buitengebied, sociaal, economisch en 
ecologisch toekomstperspectief, behoud, herstel en 
ontwikkeling van het landschap en de leefbaarheid staan 
daarbij centraal. 
We proberen momenteel de voortgang er in te houden en 
ervoor te waken dat het niet weer het zoveelste project voor 
een bureau van buiten de regio gaat worden, maar met een 
echt Winterswijks bod te komen. 

• Folieactie: Op 3 juni is de jaarlijkse folieactie gehouden op de 
locaties Huiskamp en loonbedrijf Miste. De folieactie is een 
WCL-project dat door LTO Noord met onder andere 
mankracht wordt ondersteund.  

• Kritische noot richting college: Onze zorgen 
hebben we uitgesproken omtrent de werkwijze en de 
functionaliteit van Loket Leef cq. Afdeling Ruimtelijke 
Ordening. Er heerst frustratie en ongenoegen bij 
menig bewoner van het buitengebied over de onjuiste 
behandeling van aanvragen, zowel inhoudelijk als 
over de manier waarop. Dit hebben we kenbaar 
gemaakt bij het college. 

• Waterschap: Kaderrichtlijn water volgen we op de 
voet. Ook de ontwikkelingen rond de Buerzerbeek 
stellen we aan de kaak. Momenteel is er een overleg 
gepland. We willen duidelijkheid over de gevolgen 
van de geplande maatregelen voor alle omwonenden 
en betrokkenen. 

• PeGeWe fietsvierdaagse: Op laatste vrijdag van juli 
is er weer een stopplaats georganiseerd voor de 
fietsvierdaagse. Dit jaar bij Kruisselbrink op ’t Goed 
Elferdinck. Aan de stopplaats heeft het niet gelegen, 
maar de opkomst was mede door het weer niet zo 
groot. Dit was ook de laatste keer dat het werd 
georganiseerd. We zijn momenteel in overleg om 
eventueel bij een andere fietstocht aan te haken. 

• Uitwisseling met Bauernverband Vardingholt:  We 
zijn op 14 september met onze commissie naar de 
Biogas-Anlage van Bernd Josef Wenning in Rhede 
geweest. Hier wordt biomethaan geproduceerd dat 
direct het gasnet van stad Rhede op gaat. Eerder 
hebben we hiervan al een verslag gedeeld. 

• Luisterend oor: Evenals onze collega's in de andere 
gemeentes proberen we àltijd een luisterend oor te 
bieden, ook als men het oneens is met het landelijk 
beleid. 
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